



## Zeda Lin

*Shanghai*

---

+86 21 6080 0266  
zeda.lin@hankunlaw.com

### **PRACTICE AREAS**

- Dispute resolution
- Corporate restructuring
- Capital reduction, winding up and bankruptcy
- Labor and employment

### **PROFESSIONAL EXPERIENCE**

Ms. Lin began his legal practice in 2000 and established Shanghai Young-Ben Law Firm in 2007 as a senior partner. In February 2022, he joined Han Kun Law Offices in Shanghai due to the merger between Young-Ben and Han Kun.

Mr. Lin specializes in dispute resolution and bankruptcy liquidation. Mr. Lin has been appointed as an arbitrator at the Shanghai International Economic and Trade Arbitration Commission/Shanghai International Arbitration Center (SHIAC) and has extensive experience and profound legal understanding in the field of commercial dispute resolution. Mr. Lin specializes in administrative litigation and has won a great deal of major and complex cases on behalf of government agencies. Mr. Lin has extensive practical experience in the field of enterprise bankruptcy and restructuring, representing creditors, debtors, or investors to participate in the process of enterprise bankruptcy liquidation and restructuring. Mr. Lin provides his clients with personalized solutions, owing to his unique insights into the disposal of distressed assets, including analysis of complex legal relationships in the distressed assets, legal risk assessment, crisis disposal, and remedy for breach of contract.

Mr. Lin serves as the legal adviser of the State-owned Assets Supervision and Administration Commission of Shanghai, providing legal support for major decisions and resolving major disputes on behalf of the government. Mr. Lin is the legal adviser of the Shanghai United Assets and Equity Exchange and has broad experience in the fields of state-owned property rights transactions, state-owned assets disposal and public resources transactions, etc. Mr. Lin has also provided legal services for many government departments and state-owned enterprise groups such as the Government of Jing'an District, the State-owned Assets Supervision and Administration Commission of Jing'an District, Shanghai Huayi Group, Yangtze River Delta Investment Company, INESA, Guotai Junan, Shanghai Bright Group, Shanghai Jing'an Chengfa Group, Shanghai Wusongkou Investment Group, Shanghai Waigaoqiao Free Trade Zone Group, Shanghai Jiajia Group, Shanghai Huali Investment Management Center, etc.

### **EDUCATION**

East China University of Political Science and Law, LL.B. (2000); University of Wisconsin Law

School-Madison, LL.M. (2013).

## **QUALIFICATIONS**

Member of the PRC Bar

Independent Director Qualification, China Securities Regulatory Commission

## **HONORS AND AWARDS**

Expert consultant to the Standing Committee of the Shanghai People's Congress for grassroots legislation and law

Legal advisor of the State-owned Assets Supervision and Administration Commission of Shanghai

Legal advisor of the People's Government of Jing'an District

SHIAC Arbitrator

Member of the Research Committee on State-owned Assets and State-owned Enterprises Business of the Shanghai Bar Association

Selected into the talent pool of foreign-related lawyers in Shanghai

## **SOCIAL RESPONSIBILITIES**

Legal Counsel for the Shanghai State-Owned Assets Supervision and Administration Commission (SASAC)

Legal Counsel for the Jing'an District of People's Government of Shanghai

Panel of Arbitrators of the Shanghai International Economic and Trade Arbitration Commission (SHIAC)

Member of State-owned Assets and Enterprises Committee of Shanghai Bar Association

Vice Chairman of the Chamber of Commerce for Hongzhou Enterprises in Shanghai

Practical Training Mentor for Master of Law Degree Students in East China University of Political Science and Law

## **PUBLICATIONS**

Contributed to the drafting and formulation of the Guidelines of Shanghai Municipality on Legal and Management Work of State-owned Enterprises for the Shanghai Municipal State-owned Assets Supervision and Administration Commission

Contributed to the drafting and formulation of the Model Articles of Incorporation (Protection of Rights and Interests of State-owned Non-controlling Shareholders) for the Shanghai Municipal State-owned Assets Supervision and Administration Commission

Authored the Guidelines for Clearing State-owned Zombie Enterprises

Authored the Guidelines of Shanghai Municipality on Bankruptcy Applications for State-owned Enterprises

Authored the Analysis of Shareholder's Liability in the Bankruptcy or Liquidation of Enterprises with No Property, No Personnel and No Premises

## **WORKING LANGUAGES**

Chinese, English



## 林则达

上海

+86 21 6080 0266  
zeda.lin@hankunlaw.com

### 业务领域

- 争议解决
- 企业重组改制
- 减资、清算和破产
- 劳动人事

### 工作经历

林则达律师 2000 年开始律师执业，2007 年组建上海原本律师事务所，担任高级合伙人。2022 年 2 月，因事务所合并加入北京市汉坤律师事务所上海分所。

林律师的执业领域为争议解决和破产清算。林律师被聘为上海国际经济贸易仲裁委员会/上海国际仲裁中心（SHIAC）仲裁员，在商事争议解决领域具有丰富的案件经验和深刻的法律理解。林律师擅长行政诉讼，代表政府机构赢得多起重大复杂案件。林律师在企业破产及重整领域具有丰富的实践经验，代表债权人、债务人或者投资人参与企业破产清算与重整程序。林律师在困境资产的处置具有独到的见解，包括困境资产复杂法律关系分析、法律风险评估、危机处置和违约救济，为客户提供个性化解决方案。

林律师担任上海市国资委政府法律顾问，为政府重大决策和重大纠纷处置提供法律支持。林律师担任上海联交所法律顾问，在国有产权交易、国有资产处置、公共资源交易等领域具有丰富的经验。林律师同时为上海市静安区政府、上海市静安区国资委、上海华谊集团、长三角投资公司、上海仪电、国泰君安、上海光明集团、上海静安城发集团、上海吴淞口投资集团、上海外高桥集团、上海嘉加集团、上海华理资产经营有限公司等多个政府部门和国企集团提供法律服务。

### 教育背景

华东政法学院 法学学士（2000）；威斯康辛大学 LL.M（2013）。

### 执业资格

中华人民共和国律师执业资格  
中国证券监督管理委员会独立董事资格

### 荣誉与奖项

上海人大常委会基层立法法律专家顾问  
上海市国有资产监督管理委员会政府法律顾问  
上海市静安区人民政府法律顾问  
上海国际经济贸易仲裁委员会/上海国际仲裁中心（SHIAC）仲裁员

上海市律师协会国资国企业务研究委员会委员  
入选上海市涉外律师人才库

### **社会任职**

上海市国有资产监督管理委员会政府法律顾问  
上海市静安区人民政府法律顾问  
上海国际经济贸易仲裁委员会/上海国际仲裁中心（SHIAC）仲裁员  
上海市律师协会国资国企业务研究委员会委员  
华东政法大学法律硕士专业学位研究生实训导师  
华东政法大学经济法学院校友会第一届理事会理事

### **最近出版物**

参与上海市国资委《上海市国有企业法务管理工作指引》起草与制定  
参与上海市国资委《章程示范条款（国有参股股东权益保护）》起草与制定  
撰写《国有僵尸企业清理指南》  
撰写《上海国有企业申请破产指南》  
撰写《三无企业股东责任研究》

### **工作语言**

中文、英文